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З А П И С Н И К 
са 44. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине, 

одржане 23.  септембра 2004. године 
 
 
 
 Сједница је почела у 9,20 часова. Присуствовало је 37 посланика. Оправдано су одсуствовали: Иво 
Миро Јовић, Ибрахим Ђедовић, Љиљана Милићевић, Петар Кунић и Мирко Благојевић. 
 Из Савјета министара нико није присуствовао сједници Дома. Из међународних организација 
присуствовали су Маја Рибар –ОHR, Мирсад Жига - америчка амбасада и Јасмина Курбашић – 
Међународни комитет Црвеног крста.  
 Предсједавајући Дома Мартин Рагуж у уводним напоменама упознао је посланике о сједници 
Проширеног колегијума на којој је постигнут консензус да се у дневни ред уврсте посланичка питања. 
 Златко Лагумџија предложио је да се дневни ред допуни уврштавањем доношења закључка о 
забрани слања војних и полицијских снага БиХ у иностранство до доношења одговарајућег закона. 
Образлажући приједлог, између осталог, рекао је да је Клуб СДП-а на прошлој сједници поднио Приједлог 
резолуције о забрани слања војних и полицијских снага у мисије у иностранство, али да је у Дому 
преовладало мишљење да се Резолуција претходно разматра у комисијској фази. Такође је подсјетио 
посланике да је Клуб СДП-а у процедуру дао и Приједлог закона о ангажовању оружаних снага БиХ у 
мировним мисијама, о чему још није достављено мишљење Савјета министара, нити извјештај Комисије о 
Приједлогу резолуције. Нагласио је да се врше интензивне радње на реализацији Одлуке Предсједништва, па 
би доношење Резолуције након тога било беспредметно. 
 Хазим Фелић предложио је да се у дневни ред уврсти Извјештај Заједничке комисије о 
усаглашавању текста Закона о јавним набавкама,  нагласивши да  су посланици Извјештај добили.  
 Поводом приједлога Златка Лагумџије дискутовали су Сеада Палаврић, Младен Поточник, Сеад 
Авдић, Мартин Рагуж, Тихомир Глигорић, Бериз Белкић и Никола Шпирић. 
 Послије дискусије, Дом је једногласно усвојио приједлог Хазима Фелића да се у дневни ред уврсти 
Извјештај о усаглашавању текста Закона о јавним набавкама.  
 Затим је предсједавајући на гласање дао приједлог Златка Лагумџије за допуну дневног реда 
уврштавањем предложеног закључка. 
 Од 31 посланика који су гласали, за приједлог је   гласало  14, против 14, уздржала су се 3 посланика. 
Предсједавајући је констатовао да приједлог није добио већину. 
 Златко Лагумџија и Јозо Крижановић, као и Тихомир Глигорић, изразили су сумњу у гласање. Клуб 
СДП-а затражио је да се гласање понови и да се изврши прозивком. 
 Секретар Дома Бранка Тодоровић извршила је прозивку посланика ради појединачног гласања. 
Послије гласања, предсједавајући је констатовао резултат.  За приједлог гласало је 15, против 15, уздржала су 
се 4 посланика.  Према томе, приједлог није усвојен.  
 Златко Лагумџија затражио је да се записнички констатује да је њихова сумња у електронско 
гласање била оправдана, јер се показало да је резултат био 14:14 и 3 уздржана, док је приликом прозивке за 
гласало 15, против 15 и уздржала су се 4 посланика. 
 Још су краће дискутовали Винко Зорић и Тихомир Глигорић, а онда је предсједавајући констатовао 
да 44. сједница има сљедећи 
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Д Н Е В Н И  Р Е Д 

       1.    Посланичка питања,  
2. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о захтјеву Савјета 

министара за разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама Закона о Суду Босне и 
Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника, 

3. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о захтјеву Савјета 
министара за разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама Закона о Тужилаштву 
Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника, 

4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о захтјеву Савјета 
министара за разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама Кривичног закона Босне 
и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника, 

5. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о захтјеву Савјета 
министара за разматрање Приједлога закона о уступању предмета од стране Међународног 
кривичног суда за бившу Југославију Тужилаштву Босне и Херцеговине и кориштењу доказа 
прибављених од Међународног кривичног суда за бившу Југославију у поступцима пред 
судовима у Босни и Херцеговини по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника, 

6. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о захтјеву Савјета 
министара за разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама Закона о заштити 
свједока под пријетњом и угрожених свједока по хитном поступку, у складу са чланом 105. 
Пословника, 

7. Извјештај Заједничке комисије о усаглашавању текста Закона о јавним набавкама БиХ,  
8. Именовање три члана у заједничку комисију оба дома ради постизања споразума и 

идентичном тексту: 
a. Закона о сјемену и садном материјалу пољопривредних биљака БиХ, 
b. Закона о измјенама и допунама Закона о путним исправама БиХ, 
c. Закона о Друштву црвеног крста БиХ,  
d. Закона о несталим лицима у БиХ, 
e. Закона о Агенцији за унапређење страних инвестиција у БиХ. 

9. Давање сагласности за ратификацију: 
a. Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Савезне 

Републике Њемачке о финансијској сарадњи за 2002. годину, 
b. Конвенције о оснивању Савјета за царинску сарадњу, 
c. Декларације о антидопингу у спорту. 

                   d.   Споразума о измјенама Оквирног споразума о сливу  ријеке Саве и Протокола о 
      режиму пловидбе уз Оквирни споразум. 

 
 
Ад – 1:  Посланичка питања 
 
 Постављена су посланичка питања како слиједи: 
 
Никола Шпирић: 
 «Оно што ја желим да питам, у име јавности Босне и Херцеговине, јесте да затражим 
стенограм разговора пресједавајућег Предсједништва Босне и Херцеговине господина Сулејмана 
Тихића и Мухамеда Шаћирбеја у Њујорку.  
 - Да ли су ти разговори вођени у интересу БиХ, која тражи изручење господина Шаћирбеја 
правосудним органима и налог  Интерпола или му је Сулејман Тихић савјетовао како треба да се 
понаша у том случају? Ја мислим да се ради о једном скандалозном сусрету и да је тиме 
предсједавајући Предсједништва послао поруку криминалцима да нема чега да се боје док је он 
предсједавајући Предсједништва. 

- Још једно тражим да јавност зна – да ли је у пратњи господина Тихића разговору присуствовао и 
министар иностраних послова господин Младен Иванић, што би тај скандал још жешће појачало?» 
 
Винко Зорић:  
 «Може ли, хоће ли и са колико новца Савјет министара партиципирати у трошковима 
припрема учешћа репрезентације БиХ на Европском првенству у боћању у Chivassu (Италија) од 5. до 
10. октобра 2004. 
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Напомена: У више наврата су представници Боћарског савеза БиХ тражили помоћ како за 
репрезентативне акције тако и за организацију ЕУРО 2002. одржаног у Грудама (БиХ), и за припрему 
Свјетског првенства које ће се одржати 2007. године у Босни и Херцеговини, али од Савјета 
министара нема ни одговора. Такође ваља напоменути да је репрезентација БиХ на Свјетском 
првенству у  Ници 2003. освојила треће мјесто (бронзану медаљу). Исто тако, имам сазнања да је 
Савјет министара помагао репрезентације других спортова.» 
 
Младен Поточник: 
 «На који период, односно за коју дужину мандата је Предсједништво извршило именовање 
новог државног ревизора г. Миленка Шеге? 
 У Одлуци предсједавајућег Предсједништва БиХ господина Тихића пише - мандат главног 
ревизора биће одређен у складу са законом. Ми смо то на Парламенту другачије дефинисали и 
уколико би се прихватила игра да главни ревизор буде на пет година, а помоћни ревизор на седам 
година, онда би у оваквом распореду ствари један конститутивни народ, у конкретном примјеру 
хрватски, могао сљедећих двадесет година да врши ревизију над Предсједништвом (сасвим је 
свеједно  да ли је то хрватски, бошњачки или српски), што је супротно интересу државе Босне и 
Херцеговине». 
 
Мирсад Ћеман:   

1. ''У посљедње вријеме у медијима су објављене изјаве највиших званичника Католичке 
цркве у БиХ да се у Сарајеву, наводно, не дозвољава изградња католичке цркве иако то вјерници 
годинама траже.  Да ли и ко спречава издавање дозволе за изградњу католичке цркве у Сарајеву? 
Тражим писани одговор од Министарства за људска права и избјеглице''.  
 
 2. Како и да ли Предсједништво БиХ намјерава у буџету за 2005. годину предложити и, 
наравно, ова Парламентарна скупштина, надам се усвојити, стимулацију иноваторства у БиХ и могу 
ли медији, прије свега електронски, још више учинити на популаризацији ових људи иноватора, ради 
стимулација других, посебно младих да се баве иноваторством? Такође тражим писани одговор.» 
 
Мухамед Морањкић: 
 ''Почетком ове године у овој згради одржан је скуп као семинар о теми «Проблематика 
ваздушног саобраћаја и интеграција тог европског у свјетски систем. То је истовремено била и 
припрема и упознавање наше земље о том систему и уклапање у тај систем. Тада је истакнуто и 
речено да два хоризонта ваздушног простора над БиХ (горњи и доњи) користе и контролишу, боље 
речено, користе и наплаћују Београд и Загреб. А образложење је било да смо ми купили опрему 
вриједну 3,5 милиона долара, да она моментално није монтирана, да је кадар обучен и да ће то бити 
урађено сваки час... 
 Питам – је ли опрема купљена, колико је плаћена и гдје се налази? Када ће БиХ преузети 
контролу свога неба и колико се годишње губи новца због тога, односно шта контролише Загреб, а 
шта Београд и колико који, по том основу, с овог нашег неба узима пара? Тражим од Савјета 
министара, СИПА-е  и финансијске инспекције да се то све испита  и да о томе информишу и мене и 
Парламент''.  
 
Мехмед Суљкановић: 
 «Моје питање односи се на реципроцитет у признавању и нострификовању цертификата о 
третирању грађевинских материјала. Наиме, тренутно имамо ситуацију у којој се из сусједних држава 
врши несметан увоз грађевинског материјала са цертификатима њихових овлаштених институција. 
Насупрот томе, ако нека фирма из БиХ жели извести грађевински материјал у неку од сусједних 
земаља, онда није довољан цертификат овлаштене институције из наше земље, него је обавезно 
узимање узорака материјала на граници ради испитивања у институтима земље увозника, што наше 
произвођаче извознике и институте за цертификацију ставља у неравноправан положај, а доводи и до 
значајног одлива материјалних средстава из наше земље.  
 Питам, ко је одговоран да обезбиједи реципроцитет у признавању или нострификовању 
цертификата о третирању грађевинских материјала приликом увоза и извоза грађевинских 
материјала''.  
 
Момчило Новаковић: 
 «Ја ћу се уздржати од образложења и прочитаћу само питања: 
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 1. Колико је у посљедње четири године увезено ловачког наоружања, преко којих фирми и 
по чијим дозволама? Какав је распоред дозвола по ентитетима и кантонима? 
 2. Колико ловачка удружења имају чланова, односно колико је недостајало оружја члановима 
удружења прије 2000.године?» 
 
Златко Лагумџија:  
 ''Из средстава информисања прије неколико дана могли смо да видимо да је Предсједништво 
БиХ расправљало о нацрту буџета за идућу годину. Судећи према ономе што смо могли чути, 
Предсједништво је исказало потребу за буџетским простором који је већи за  32  до 35% него ове 
године. То је супротно свим одлукама овог парламента и то је супротно свим захтјевима јавности 
који су нам добро познати.  Да би на вријеме спријечили нову бруку, постављам питање: 
 За шта и због чега је Предсједништво БиХ конципирало приједлог тог буџета са преко 30% 
повећања за идућу годину, када је то супротно прво препорукама овог парламента и надлежних 
институција и супротно укупном економском и социјалном стању у земљи и има ли Предсједништво 
намјеру свести своје потребе у примјерене оквире?'' 
 
 
Ад – 2: Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање споразума о захтјеву Савјета 
министара за разматрање Приједлога закона о измјенама и допунама Закона  
о Суду Босне и Херцеговине по хитном поступку, у складу са чланом 105. Пословника 
  
 Предсједавајући је подсјетио на Извјештај Комисије Колегијума те да није постигнута 
сагласност о захтјеву Савјета министара за хитни поступак. Затим је захтјев дао на гласање у другом 
кругу.  
 Из Федерације БиХ против су гласала 4, из Републике Српске 6 посланика.  
 Предсједавајући Дома  констатовао је да није било ни из једног ентитета 2/3 против, па да је 
тако усвојен захтјев за хитни поступак. Затим је отворио расправу о Приједлогу закона о измјенама 
и допунама Закона о Суду БиХ. 
 У дискусији у оквиру ове тачке учествовали су:  Момчило Новаковић, Милорад Живковић,  
Тихомир Глигорић, Сеада Палаврић, Шефик Џаферовић, Бериз Белкић и Мартин Рагуж.   
 Након дискусије, усвојен је Закон о измјенама и допунама Закона о Суду БиХ. За Закон 
гласала су 23, против 6, уздржало се 7. По ентитетима, из Федерације за је гласало 18, из РС 5 
посланика. 
 
Ад – 3 – 6:  
 

О захтјевима за хитни поступак из ових тачака такође није постигнута сагласност у 
Комисији Колегијума, па је извршено гласање у другом кругу, у складу са Пословником Дома.   

Против захтјева није било 2/3 против ни из једног ентитета, па су тиме захтјеви за хитни 
поступак усвојени. 

О приједлозима закона није било дискусије, те су већином гласова усвојени: 
- Закон о   измјенама и допунама Закона о Тужилаштву Босне и Херцеговине (за гласала 

22, против 9, уздржала се 4 посланика – по ентитетима: из ФБиХ  за 17, из РС 5); 
- Закон о измјенама и допунама Кривичног закона Босне и Херцеговине  (за 23, против 5, 

уздржано 9 – по ентитетима из ФБХ 17, из РС 6); 
- Закон о уступању предмета од стране Међународног кривичног суда за бившу 

Југославију Тужилаштву Босне и Херцеговине и кориштењу доказа прибављених од 
Међународног кривичног суда за бившу Југославију у поступцима пред судовима у 
Босни и Херцеговини (за 23, против 4, уздржано 10 – по ентитетима  из Федерације 18, 
из РС 5)  и 

- Закон о измјенама и допунама Закона о заштити свједока под пријетњом и угрожених 
свједока (за гласала 23, против 5, уздржало се 9 – по ентитетима из ФБиХ 18, из РС 5).                          

 
Ад – 7: Извјештај Заједничке комисије о усаглашавању текста Закона о јавним 
              набавкама БиХ 
 
 Дом је једногласно усвојио Ивзјештај Заједничке комисије  о усаглашавању текста Закона о 
јавним набавкама БиХ. 
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Ад – 8: Именовање три члана у заједничку комисију оба дома ради постизања 
             споразума и идентичном тексту закона 
 
 У заједничке комисије именовани су:  

a) за Закон о сјемену и садном материјалу пољопривредних биљака БиХ: Ружа Сопта, 
Јелина Ђурковић и Наџида Млаћо; 

b) за Закон о измјенама и допунама Закона о путним исправама БиХ: Момчило 
Новаковић, Винко Зорић и Хазим Фелић; 

c) за Закон о Друштву црвеног крста БиХ: Мирсад Ћеман, Љиљана Милићевић и Иво 
Лозанчић; 

d) за Закон о несталим лицима у БиХ:Иво Миро Јовић, Никола Крагуљ и Адем Хускић; 
e) за Закон о Агенцији за унапређење страних инвестиција у БиХ: Сеад Авдић, Тихомир 

Глигорић и Филип Андрић.  
 
Ад – 10: Давање сагласности за ратификацију 
 
 Једногласно је дата сагласност за ратификацију: 

a) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Савезне 
Републике Њемачке о финансијској сарадњи за 2002. годину, 

b) Конвенције о оснивању Савјета за царинску сарадњу, 
c) Декларације о антидопингу у спорту, 
d)  Споразума о измјенама Оквирног споразума о сливу  ријеке Саве и Протокола о 
      режиму пловидбе уз Оквирни споразум. 

 
 
 Овим је реализован дневни ред 44. сједнице. 
 Сједница је завршена у 11,10 часова. 
 Саставни дио Записника је транскрипт 44. сједнице Представничког дома. 
 
 
   СЕКРЕТАР                      ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                          ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                                    Мартин Рагуж 

 
 
 
 
 
 
 
 


